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نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

قهقهه روحانی نشانه اعتماد به نفس بود!
سرویس سیاسی ـ

ارگان دولت دیروز در حالی قهقهه زدن روحانی در دیدار با رئیس جمهور فرانسه و نخست وزیر انگلیس در نیویورک 
را نشانه اعتماد به نفس وی دانست که اعتماد به نفس ابتدایی ترین حالت نفسانی در مواجهات دیپلماتیک است و اگر هم 

ملاقاتی با همدستان آمریکا صورت گرفته، انتظار برخورد قاطعانه و طلبکارانه با آنهاست نه قهقهه و روی گشاده.
روزنامه دولتی ایران دیروز نوشت: »روزنامه آمریکایی وال استریت ژورنال نوشته در یک دیدار سرپایی امانوئل مکرون 
با حســن روحانی گفته: »اگر این کشــور ]آمریکا[ را  ترک کنی و ترامپ را نبینی، از دست  دادن یک فرصت است.... چون 
شما که تا مدتی برنمی گردی و ترامپ هم به تهران نمی آید.« بوریس جانسون هم به روحانی گفته: »موافقم، شما باید در 
لبه استخر بایستید و همزمان در آن بپرید.« پاسخ روحانی اما خنده ای با صدای بلند است. این چه معنایی می تواند داشته 
باشد جز خنده دار بودن این پیشنهادات؟ حالا فرض بگیریم روحانی در پاسخ به این گفته نمی خندید! جدی و عبوس ادامه 
می داد؛ فردا همین جماعت جامه می دریدند که چرا رئیس جمهوری به دو رهبر خارجی فقط اخم کرد و یقه به یقه نشد 
تا چنین حرفی نزنند؟ اصلًا فرض بگیریم که منتقدین از حرف های رد و بدل شده بی خبر بودند. مگر رئیس جمهوری به 
نیویورک رفته تا چهره عبوس و عصبی از ایران به نمایش بگذارد؟ اتفاقاً همین آرامش درونی و شوخی های رئیس جمهوری 
نشانه اعتمادبه نفس و شکست سیاست انزوای هیئت ایرانی در سازمان ملل است. روحانی که پیام صلح به سازمان ملل برد 
آیا باید با چهره غضبناک به نیویورک می رفت؟« ارگان دولت افزود: »مجید انصاری، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
دیروز در گفت وگو با »جماران«  اشاره مشابهی داشت و گفت: »گشاده رویی در برخورد و انتخاب واژگان مناسب و جذاب 
منطق قرآنی، حتی در برابر فرعون، است. قرآن کریم می فرماید که وقتی حضرت موسی)ع( به پیامبری مبعوث می شود، 
خداوند به او دســتور می دهد که با زبان نرم و روی گشــاده با فرعون روبه رو شود. این دستور قرآن و شیوه پیامبران است. 
من نمی دانم کسانی که انتقاد کرده اند، انتظار داشتند دکتر روحانی با چهره عبوس و غضبناک به آنجا وارد شود؟! ادب و 
تمدن مردم ایران چنین ســابقه ای نداشته است. حتی سیدالشهدا)ع( در روز عاشورا تا آخرین لحظه ها با زبان نرم و روی 
گشاده و دعوت به خیر مواجهه کرده است.« این یادآوری سایت »انتخاب« هم تأمل برانگیز است که نوشت: »چرا آن زمان 

که احمدی نژاد نامه های بی پاسخ به بوش و اوباما می نوشت و »هو« می شد، فریاد لکه دار شدن عزت ملی را سر ندادید؟«
گفتنی است، دستور قرآن به زبان نرم و روی گشاده داشتن مخصوص ابتدای دعوت است نه وقتی که دشمن ابایی از 
اقدامات خصمانه ندارد. دیگر اینکه، نامه رئیس دولت های نهم و دهم به جورج بوش در سال 1385 نوشته شده و در آن به 
مسائل مختلفی مانند شکست خوردگی لیبرالیسم و دموکراسي غربي و شنیده شدن صدای فرو ریختن اندیشه و نظامات 
لیبرال دموکراسي  اشاره شده است. نامه وی به ترامپ نیز فارغ از محتوای آن، طبعا مربوط به زمانی است که وی در کسوت 

ریاست جمهوری نبوده است و اساساً یکی پنداشتن بازخورد نامه و قهقهه منطقی نیست.
روزنامه ایران همچنین در یادداشتی آورده است: »سفر هیئت ایرانی به مجمع عمومی سازمان ملل از چند جهت قابل 
توجه است. پیش از هر چیز معتقدم که برخی از حاشیه های آن نیز برخلاف تصور مفید بود. برای نمونه دیدار روحانی با 
نخست وزیر بریتانیا و آن خنده شدید از نظر من نه تنها بد نبود که مثبت هم بود. زیرا این عکس می تواند معنای در موضع 
اعتماد به نفس بودن را نیز به ذهن بیننده متبادر کند. البته برحسب ذهنیت های فردی ممکن است برداشت ها متفاوت باشد، 
ولی گمان نمی کنم که چنین تصویری در ذهن عموم و متوسط بینندگان آن برداشتی منفی باشد. اتفاقاً این تصویر به نوعی 
سایر فعالیت های هیئت ایرانی را نیز تفسیر و تعبیر می کند که گویی آنان از نتایج و روند مجمع عمومی رضایت خاطر دارند.«

این تفاسیر مغلطه گونه در حالی است که اولا قهقهه روحانی تنها مربوط به دیدار سه جانبه با مکرون و جانسون نبود و 
در دیدار دوجانبه با جانسون نیز اتفاق افتاد. ثانیا، اعتماد به نفس حداقلی ترین حالت نفسانی در مواجهات دیپلماتیک است، 
ثالثا، نشــانه اعتماد به نفس، منحصرا لبخند یا قهقهه نیســت و در شرایط همراهی اروپا و آمریکا در بدعهدی و گستاخی 
علیه ایران انتظار از مسئولان، مواجهه قاطعانه است و قهقهه زدن برابر آنان امری ناپسند و توهین به ملت به حساب می آید.

اروپا با آمریکا همراه و همصداست
روزنامه آرمان دیروز در مطلبی نوشت: »اروپا در اکثر موارد با آمریکا همراهی می کند... اروپا عملاً بدون آمریکا نمي تواند 
کاري از پیش ببرد...پیش از خروج ایالات متحده از برجام بارها گفته شده بود که جمهوري اسلامي باید فعالیت هاي موشکي 
خود را کنار بگذارد و مذاکرات موشکي و منطقه اي را با 1+5 آغاز کند. امروز نیز موضع آنها همان است و تفاوتي با قبل 

ندارد. درخصوص مباحث غیربرجامي، مواضع اروپا تغییر نکرده است.«
این روزنامه زنجیره ای در ادامه نوشت: »اساساً اروپا در موضوعي که هنوز به هر دلیلي به تعهد خود در قبال آن عمل 

نکرده است نباید توقع داشته باشد که ایران تعهد جدیدي را بپذیرد.«
وقتی آمریکا از برجام خارج شد، منتقدین تأکید کردند که دولت باید با اجرای 28 شرط ابلاغی نظام، اقدام متقابل 
انجام دهد. اما همزمان رسانه های زنجیره ای به منتقدان حمله کردند و مدعی شدند که اروپا پشت ماست و میان اروپا و 

آمریکا شکاف بزرگی ایجاد شده است.
منتقدان تأکید کردند که سابقه اروپا در توافق سعد آباد و همچنین سابقه طرف اروپایی در برجام، هیچ  تردیدی باقی 
نمی گذارد که این کشورها در موضوع ایران با آمریکا همصدا و همراه هستند و در این میان تنها با یکدیگر تقسیم وظایف 

کرده اند. حالا 17 ماه پس از خروج آمریکا از برجام، مدعیان اصلاحات تازه به حرف منتقدان رسیده اند.
نظارت استصوابی اردوگاه اصلاحات را باز فراموش کردید؟

روزنامه سازندگی در یادداشتی به قلم محمد عطریانفر نوشت: »اصلاحات در سال 94 دست به یک حضور انتخاباتی زد 
و بنا بر سیاست ها و سنت های انقباضی نظارت استصوابی، در عمل ناگزیر شد نیروهای رده دوم و سوم خود را وارد عرصه 

رقابت کند و با کاریزما و محبوبیت ملی خاتمی آن ها را وارد پارلمان نماید.«
در ادامه مطلب آمده است: »اگر امروز در مقام نقد فراکسیون امید قرار می گیریم بدانیم عناصر رده دوم و سوم خود 
را در ظرفیت و طاقت موجودشان باید مورد ارزیابی قرار دهیم و توقعمان از این جماعت در همان حد نیروهای رده دوم و 

سوم باشد. نمی توان به آنها گفت چرا شما در  تراز نمایندگان مجلس سوم ظاهر نمی شوید.«
حمله مدعیان اصلاح طلبی به نظارت استصوابی شورای نگهبان و ناکارآمدی طیف خود را گردن آن انداختن در شرایطی 
است که آنها در اردوگاه خود نیز نظارت استصوابی دارند و لیست امید پیش از عبور از شورای نگهبان از فیلتر همان نظارت 
اســتصوابی اصلاحات عبور کرده است. محسن میردامادی از مدعیان اصلاح طلبی به روزنامه ایران گفته بود: »من بعضی 
وقت ها فکر می کنم ما در مجموعه اصلاحات، خودمان برای خودمان نظارت استصوابی درست کرده ایم... باید در اصلاحات 
به سمت تشکیل جبهه فراگیر حرکت کنیم که البته کار ساده و راحتی نیست و زحمت دارد. سازوکاری که برای اداره کشور 
برنامه داشته باشد، در گزینش نامزدها واقعاً کارآمدترین نامزدها را انتخاب کند نه اینکه »رابطه بازی« شود و هر کسی سعی 
کند نفرات و ارادتمندان خود را هل بدهد در لیست. با چنین سازوکاری می توان از کسانی که وارد مجلس و شورا شدند، 

حساب کشی کرد تا مردم متوجه شوند چه اقداماتی کرده اند.«
92 در حمایت از روحانی مردد بودیم؛ 96 مطمئن شدیم

سازندگی نوشته است: »آقای حسن روحانی در سال 92 با اما و اگر و با  تردید و اکراه مورد حمایت اصلاح طلبان قرار 
گرفت. اما در سال 96 ارزیابی رهبران اصلاحات از عملکرد دولت چنان خوب بود که در سال 96 بدون هیچ گونه شرطی و 
با این عنوان که حسن روحانی بهترین گزینه است از او حمایت کردند و ایشان رأی آورد. حالا چه شده که بعد از دو سال 

]ما اصلاح طلبان[ منتقد سرسخت روحانی شده ایم؟«
در حاشیه امن یا در بدنه دولت؟

عطریانفر نوشت: »این امر نشان می دهد اصلاح طلبان ارتباط تنگاتنگ خود با ایشان را حفظ نکردند. ما اصلاح طلبان 
4 سال در حاشیه امن نشستیم و وقتی دولت دستاوردهای خوبی رقم زد همه را به خود نسبت دادیم و نشان دادیم که 
توفیقات حاصل تدبیر و انتخاب نیروی کارآمد، از ناحیه اصلاحات بوده اســت. در دو ســال دولت دوم اصلاح طلبان باز در 
حاشیه امن نشستند اما رئیس جمهور به دلایلی که کمتر با او مرتبط است در اجرای سیاست هایش شکست خورد. اکنون 
نمی توان از ساده اندیشی، قضاوت ناعادلانه کرد و ایشان را محکوم کرد یا گفت تصمیم در حمایت از ایشان اشتباه بوده است.«

شایان  ذکر است، کارنامه دولت روحانی به ویژه در حوزه های اقتصادی به قدری ضعیف شده که موج انتقادات اصلاح طلبان 
از دولت نیز شــدت گرفته اســت. برخلاف ادعای نویســنده، اصلاح طلبان در دولت روحانی نه در حاشیه امن که در متن 
مدیریت های اجرایی کشور و بدنه دولت حضور دارند و به تصریح چهره هایی از همین طیف، نمی توانند حساب خود را از 

کارنامه روحانی جدا کنند. 
کاش به نیویورک نمی رفت!

روزنامه شرق در شماره دیروز خود یادداشتی با عنوان »کاش آقای روحانی امسال به آمریکا نمی رفت« به قلم محمدعلی 
ابطحی منتشر کرده است. در ابتدای این یادداشت آمده: »سفر آقای رئیس جمهور به سازمان ملل در آمریکا به پایان رسید. 

خسته نباشند، زحمت زیادی کشیدند؛ اما ای کاش رئیس جمهور امسال به این سفر نمی رفت.«
سپس نویسنده در ادامه به ذکر دلایل می پردازد: »1( همه در داخل متفق القول بودند که در شرایط تحریم و با ویژگی 
عکس دونفره محور آقای ترامپ، در این ســفر مذاکره ای بین رؤسای جمهور ایران و آمریکا صورت نمی گیرد. مقدمات رفع 
تحریم هم انجام نشــده بود... 2( با تبلیغات گســترده ای که در سطح جهان شده بود و محور همه آنها گفت وگوی ایران و 
آمریکا بود، توقعات جهانی و داخلی به سمت مذاکره فلش نشان می دادند و مهم ترین سؤال این بود که آیا روحانی و ترامپ 
مذاکره می کنند یا نه؟ این فشار تبلیغاتی غیرمتعارفی بود که روی ایران قرار گرفته بود.« در ادامه این یادداشت می خوانیم: 
»3(... وزیر خارجه می توانست همه کارهایی را که آقای روحانی کرد، انجام دهد، اما ایران زیر فشار قرار نگیرد. تا بحث رفتن 
رئیس جمهور مطرح شد، سطح توقعات به مذاکره و حل مشکل تحریم پیش رفت؛ همان چیزی که قرار نبود انجام شود و 
مذاکره صوری به نفع ایران هم نبود. 4( در این سفر اروپا و به ویژه فرانسه که از قبل طرحی ارائه کرده بودند و کلی وقت و 
امید به آن بسته شده بود، به جای ادامه پیگیری عملیاتی آن، موضوع را به دیدار روحانی و ترامپ چرخاندند. طرح فرانسه با 
پیگیری های تلفنی از داخل بهتر می توانست به نتیجه برسد. تکرار ملاقات های آقای مکرون و حتی دیدار نخست وزیر انگلیس 
و صدراعظم آلمان بار ســنگینی بر دوش آقای روحانی گذاشــت.« سپس نویسنده به نکته ای دقیق و ظریف  اشاره می کند: 
»این را هم فراموش نکنیم که وقتی ما از  تریبون سازمان ملل و رسانه های خارجی بهره می گیریم، همزمان در همان جلسات 
و کنفرانس ها دشمنان ایران استفاده بیشتری می کنند. ضمن آنکه در عصر ارتباطات اگر حرف مهمی وجود داشته باشد، 
رئیس جمهور از داخل ایران هم می تواند بزند.« این یادداشت در پایان تأکید می کند: »ایران امسال دست پرُی در مقابل آمریکا 
داشت. گروه »ب« به هم ریخته بودند. پهپاد آمریکایی زده شده بود. کشتی انگلیسی در آب های ایران بود. آرامکو را یمنی ها 
زده بودند و دنیا آن را کار ایران قلمداد می کرد. وقتی قرار مذاکره نبود، رفتن آقای روحانی بازکردن این مشت پر تلقی می شد.«

درمکتب امام

به مناسبت سالروز شهادت جمعی از فرماندهان نظامی در سانحه هوایی
هدف به قوت خود باقی است

ما گر چه عزيزان ارزشمندى را از دست داديم، لكن هدف به قوت خود باقى 

و فرزندان اســام با اراده آهنين و تصميم قاطع از اســام و ميهن عزيز خود دفاع 

مى كنند، و هر چه بيشــر براى خود و ميهن خود افتخار مى آفرينند تا كوردلان و 

منافقان و پناهندگان در دامن غرب بدانند تا ملت ايران و قواى مسلح شجاع زنده 

است براى غرب و شرق و غرب زده و شرق زده در كشور بقيه ًْالله اعظم جايى نيست.
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رئیس قوه قضائیه:

مردم باید حس كنند كه قاضی هم مهربان است 
هم مقتدر و هم نفوذ ناپذیر

معنای علم دیني این نیست که قرآن یا روایت دستور بدهد چگونه ما صنعت 
داشته باشیم تا هواپیما بسازیم یا اتومبیل بسازیم و مانند آن. علوم از یکدیگر متمایز 
هستند، اولا؛ً تمایز علوم به تمایز موضوعات آن علوم است، ثانیا؛ً چون علم یک سلسله 
مسائلي دارد که مسائل مرکّب از موضوع و محمول و از یک نظر، هم نسبت هستند، 
هدف هم به دنبال مسائل علم است، تمایز علوم را نمي شود به هدف و غایت اسِناد 
داد،چون هدف،آخر اســت و چیزي که آخر است نمي تواند ممیّز علوم باشد؛هدف 
متفرّع بر مسائل است، مسائل که تحلیل مي شود، هر مسئله اي یک موضوع دارد،یک 
محمولي و یک نسبتي؛ محمول چون تابع موضوع است نمي تواند ممیّز باشد، نسبت 
هم که تابع طرفین است.حرف اول هر علمي را موضوع آن علم مي زند، لذا گفتند 
تمایز علوم به تمایز موضوعات است، این هم یک بخش؛ علم ها از این نظر دو قسم  
هستند یا موضوع آنها کار خداست یا موضوع آنها کار انسان است. یک وقت است 
سخن از زمین شناسي و آسمان شناسي و دریاشناسي و معدن شناسي و انسان شناسي 
و گیاه شناسي و جانورشناسي و ستاره شناسي است و مانند آن؛ این بخش از علوم کار 
خداست، بخش دیگر علوم موضوعش کار انسان است، چگونه کشور را اداره کنیم؟ 
چگونه کشاورزي کنیم؟ چگونه دامداري کنیم؟ چگونه صنعت داشته باشیم؟ چگونه 
مدیریت داشته باشیم و مانند آن. علمي که موضوع آن علم، کار خداست این حتماً 
دیني است، زیرا خدا که اینها را آفرید، اینها را نشانه و آینه قرار داد، فرمود شما اگر 

خوب این کار را نگاه کنید به خدا پي مي برید.
هستی؛ آینه تمام نمای خدا

آینه دو تا اصطلاح دارد: آینه در اصطلاح توده مردم همین شیشــه اي است که 
پشت آن جیوه است و صورت کسي یا چیزي را نشان مي دهد، اما وقتي قرآن مي گویند 
آینه، مقصود این شیشه اي نیست که پشت آن جیوه است، خود آن صورت است، چون 
مرآت به اصطلاح اســم آلت است، یعني وسیله دیدن. یک وقت است عرف مي گوید 
آینه خریدم یا آینه فروختم یعني این شیشه اي که قابي دارد و طول و عرض و عمقي 
دارد و پشــت آن جیوه اســت و صورتي را نشــان مي دهد خریدم، یک وقت قرآن یا 
نهج البلاغه از چیزي به عنوان مرآت و آینه تعبیر مي کنند، وقتي قرآن مي گوید آینه، 
یعنی آن صورت را مي گوید که صاحب و شــاخص را نشان مي دهد نه این شیشه اي 
که آن صورت را نشان بدهد. صدر و ساقه قرآن کریم این است که آنچه من آفریدم، 
اینها آینه هستند فقط خدا را نشان مي دهند، این هستي دارد، یک؛ محیّرالعقول است 
دو؛ زیبا آفریدیم، سه؛ هیچ جانوري کمبودي ندارد، گرچه یکي طاووس است و یکي 
خرچنگ و یکي تیهو،اما در قرآن فرمود این خرچنگ هر چه لازم داشت خدا به او داد، 
او تغذیه مي خواهد، تنَمیه مي خواهد، تولید مي خواهد، تمام بحث هاي علمي عمیق 
حیات بخش خرچنگ را ما به او دادیم، وقتي فرعون به موساي کلیم عرض کرد: این 
خدایي که تو از طرف او آمدي کیســت؟ گفت: )رَبنَُّا الذَِّي أعَْطَي کُلَّ شَيْ ءٍ خَلقَْهُ ثمَُّ 
هَدَي،پروردگار ما همان کسی است که به هر موجودی، آنچه را لازمه آفرینش او بوده 
داده؛ سپس هدایت کرده است.(]1[ شما هیچ ذرّه اي در سپهر و زمین و دریا و زیردریا 
پیدا نمي کنید که بگویید این کاش این طور آفریده مي شد یا آن طور بود، هر چه لازم 
داشت به او داد، این خدا فرمود هر چه را شما بنگرید مي بینید یک قطره آب را ما لؤلؤ 
لالاء ساختیم: )ألَمَْ یکَُ نطُْفَةً مِن مَنيٍّ یمُْنَي(]2[، فرمود مگر این یک قطره آب بیشتر 
بود ما از او چشم ساختیم که چشم راست را و چشم چپ دوتا متخصّص دارد، ده ها 
دانشــگاه ـ نه دانشکده ـ براي انسان شناسي است، هنوز متحیّر مانده اند که این یک 
قطره آب چگونه این طور لؤلؤ لالاء شد. فرمود: چه در دریا،چه در صحرا، چه در فضا، 
چه در هوا، هیچ موجودي نیست که چیزي را باید مي داشت و ندارد، لذا تعبیر قرآن 
کریم از صدر و ســاقه نظام هستي به عنوان آیه است، آیه یعني علامت، یعنی آینه، 
یعني نشانه، آیت و علامت دو قسمت است: یا تکویني است که اساس علم بر اساس 
آن است یا اعتباري است. در قرآن کریم فرمود آنچه در جهان شما مي بینید آیت است، 
هَارَ آیتََیْنِ فَمَحَوْناَ آیةََ اللَّیْلِ  آینه است،چه تاریک باشد،چه روشن: )وَ جَعَلنَْا اللَّیْلَ وَ النَّ
هَارِ مُبْصِرَةً؛ و ما شــب و روز را دو آیت و نشــانه ای )از قدرت خود( قرار  وَ جَعَلنَْا آیةََ النَّ
دادیم آنگاه آیت شب )روشنی ماه( را زدودیم و آیت روز )خورشید( را تابان ساختیم.(

]3[ شب، آینه روشن است، چون همین ظلّ و تاریکي ده ها مسئله ریاضي عمیق دارد 

که کجا خسوف است؟ کجا کسوف است؟ کجا جزیي است؟ کجا کليّ است؟ همه اینها 
به رهبري این سایه است، ما از سایه قمر مي فهمیم چه وقت کسوف مي شود، از سایه 
زمین مي فهمیم چه وقت خسوف مي شود، اینها را مي فهمیم. همین تاریکي ده ها و 
صدها مسئله ریاضي و نجومي را به همراه دارد،فرمود هیچ بي نظمي در عالم نیست: 
مْسُ ینَْبَغِي لهََا أنَ تدُْرکَِ القَمَرَ(]4[ آفتاب چقدر باید حرکت کند،مدار حرکت  )لاَ الشَّ
او چقدر است نباید تندتر یا کُندتر برود،نه شب جلو مي افتد، نه قمر جلو مي افتد، نه 

شمس جلو مي افتد، آنچه لازم بود ما به او دادیم، آیت یعني تکوین.
ویژگی انسان های کور باطن

 در صدر و ســاقه قرآن این اســت که هر چه شما بنگرید آیت است و نشان 
خداست و چون خدا را نشان مي دهد اگر کسي آینه در دستش باشد و صورتي را 
نبیند این کور است، اگر کسي زمین شناس باشد، آسمان شناس باشد، سپهرشناس 
باشد، انسان شناس باشدو انسان آفرین را نبیند کور است. در قرآن کریم فرمود یک 
عده کورند: )آیا مردم در خلقت شتر نمی نگرند که چگونه )به انواع حکمت و منفعت 
برای بشر( خلق شده است؟ و به آسمان که چگونه برافراشته شده؟ و به کوه ها که 
چگونه برپا داشته شده؟ و به زمین که چگونه گسترده شده است؟(]5[ بعد مي فرماید: 
اینها )صُمٌّ بکُْمٌ عُمْيٌ؛ آنها کر و گنگ و کورند(]6[ آینه دستشان دادیم ولي اینها خدا 
را نمي بینند. همین بخش هاي مربعّ گونه قرائت  شده که فرمود: )أَ فَلَا ینَظُرُونَ(چرا 
سپهرشناس نیستند؟ چرا سفر نمي کنند؟ چرا آسمان نمي روند؟ چرا آسمان شناس 
نیستند؟ چرا دریاشناس نیستند؟ چرا صحراشناس نیستند؟ این اضلاع اربعه را که 

یاد کرد فرمود اینها زمین را مي بینند ولي زمین آفرین را نه!
ای دوست شکر بهتر یا آنک شکر سازد         

خوبی قمر بهتر یا آنک قمر سازد]7[  
 اگر مولوي این حرف ها را گفته مولوي شاگرد این مکتب است. شما با کتاب و 
ادبیات تا حدودي آشنایید، یک شاعر در حدّ مولوي که این حرف ها را بزند، قبل از 
اسلام اصلًا ما نداشتیم، در همین سرزمین! شما یک شاعر پیدا کنید قبل از اسلام 

که در این سطح سخن بگوید که بگوید:
مرگ اگر مرد است آید پیش من

تا کشم خوش در کنارش تنگ تنگ  
من از او جانی برم بی رنگ و بو 

  او ز من دلقی ستاند رنگ رنگ]8[
مولوي کوچک تر از آن است که در این سطح حرف بزند! این را قرآن آموخت 
کــه انســان در مصاف با مرگ، مــرگ را مي میراند نه بمیــرد، ماییم که مرگ را 
مي میرانیم،ماییم که هستیم که هستیم که هستیم. یک نمونه شما پیدا کنید که 
یک ســراینده ، یک فیلسوف، یک حکیم،یک ادیب در این سطح قبل از اسلام در 
همین ایران حرف زده باشد! تنها جهان آفرین است، تنها انسان آفرین است،تنها مرگ و 
حیات آفرین است که مي گوید انسان در مصاف با مرگ، مرگ را مي میراند: )کُلُّ نفَْسٍ 
ذَائقَِةُ المَوْت(]9[ نگفت »کلّ نفس یذوقها الموت«، ماییم که مرگ را مي چشیم. از آن 
به بعد او سرود »مرگ اگر مرد است گو نزد من آي« ماییم که مرگ را مي میرانیم.
بنابراین در بخشي از قرآن کریم فرمود اینها موظف هستند آسمان را، زمین 
را، کوه را، دشت را بنگرند، بعد فرمود ما آینه به دست اینها دادیم، اینها هیچ کسي 
نیَْا(]10[ لذا در بخش هاي دیگر فرمود اینها  را ندیدند و گفتند: )إنِْ هِيَ إلَِاّ حَیَاتنَُا الدُّ

چشم ندارند، اینها کور هستند، اینها کَر هستند.
بیانات حضرت آیت الله جوادي آملي )دام ظله( 
در جلسه درس اخلاق؛ 98/6/7 
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خوان حکمت روزهای یک شنبه منتشر می شود. 

هستی؛ آینه خدا

لزوم آشــنایی  بر  رئیــس قوه قضائیه 
دانشجویان دانشگاه علوم قضایی با مشکلات 

و نیازهای قوه قضائیه تاکید کرد.
به گزارش روابط عمومی قوه قضائیه، آیت الله 
سیدابراهیم رئیسی در جمع دانشجویان و اساتید 
دانشــگاه علوم قضایی و خدمات اداری، با بیان 
اینکه تحول در دســتگاه قضایی بدون تحول در 
دانشگاه علوم قضایی، بخش های تربیت نیروی 
انسانی و حوزه های آموزش و پژوهش امکان پذیر 
نیســت، اظهارداشــت: بی تردید، تربیت نیروی 
انسانی در این دوره باید با دوره های قبل، متفاوت 
باشد و ضمن استفاده از تجربیات پیشینیان باید 
با اتقان علمی و نه حرکت سلیقه ای، طرحی نو 

در انداخت.
رئیســی با تأکید بر لزوم آشــنایی قضات با 
حقوق و اقتصاد، حقوق و جامعه شناسی و حقوق 
و روانشناســی گفت: مرحوم محقق در شرایع در 
آداب القضا آورده که قاضی باید نسبت به شهری 
که می خواهد در آنجا قضاوت کند معرفت داشته 
باشد. این همان جامعه شناسی است که امروز از آن 
سخن می گوییم. اگر قرار بود فقط قانون باشد، این 
کار را سیستم و دستگاه ماشینی هم می توانست 
انجام دهد و نیازی به شخص نداشت. قاضی باید 
شــخصیت متهم را احراز کند و بعد حکم صادر 
کند. باید کاملا مشــخص و احراز شود که فرد با 
چه انگیزه، اندیشــه و سابقه ای مرتکب خطا شده 

است و چه شخصیتی دارد.
وی، در کنار دانش، تقوای الهی، نفوذناپذیری 
و اندیشه انقلابی را لازمه امر قضا دانست و افزود: 
سیاسی بودن دانشجو و طلبه بنا به فرموده مقام 
معظم رهبری، عضویــت در یک جریان، حزب و 

گروه سیاسی نیست بلکه سیاسی بودن به معنای 
شناخت جامعه و نیاز های آن و ایفای نقش برای 
رفع نیاز های جامعه است. با این تعریف، شهدای 
عالیقدر و ســرداران رشید اسلام که امروز به آنها 
افتخار می کنیم و نام شهید، فرزند شهید، خانواده 
شهید، خانه شــهید، اثر شهید و کوچه شهید را 
پرچم هایی برافراشته در هر کوی و برزن می دانیم، 
سیاســی ترین افراد بوده اند که ارزش های انقلاب، 
پیام امام و انقلابی اندیشــیدن و عمل کردن را به 

همه ما آموختند.
رئیس قوه قضائیه خطاب به اساتید و دانشجویان 
گفت: خروجی این دانشگاه باید دانشجوی متدین 
واجد شرایط باشد و فراگیری علم و اخلاق در آن باید 
به آن بینجامد که یک قاضی عالم اخلاقی انقلابی از 

این دانشگاه بیرون بیاید.
رئیســی با بیان اینکه جدایــی اخلاق از علم 

در دنیا موجب شــده است که علم به ابزاری علیه 
انسان ها تبدیل شود، خاطرنشان کرد: علم و دانش 
بدون اخلاق، به جای آنکه گره گشا باشد، گره های 

فراوانی را ایجاد می کند.
وی، بر لزوم اطلاع یافتن دانشجویان دانشگاه 
علوم قضایی از مشکلات و نیازهای قوه قضائیه تاکید 
کرد و افزود: دانشجویان دانشگاه علوم قضایی باید در 
حوزه های گوناگون، اطلاعات به روز داشته باشند و 
کمک کنند که تحول در دستگاه قضا با یک جزمیت 

علمی همراه باشد.
رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه نتیجه همه این 
تلاش ها باید به احساس عدالت در مردم منجر شود، 
یادآور شــد: مردم باید حــس کنند که قاضی هم 
مهربان است، هم مقتدر و هم نفوذ ناپذیر و مسائل 
را با تدبیر دنبال می کند. قضات باید تلاش کنند که 
قوه قضائیه براساس آنچه در بیان نورانی امام راحل و 

مقام معظم رهبری آمده است، واقعاًً ملجاء و پناهگاه 
باشد و این امر نیز با دستور و بخشنامه امکان پذیر 
نیست بلکه مردم باید با تمام وجود احساس کنند 
که این دســتگاه همچون پدری مهربان است که 
اگر به آنها ظلم شد می توانند نزد او بروند تا از آنها 

رفع ظلم شود.
دستور رئیس قوه قضائیه

 برای تسریع در اقدامات قضایی 
سانحه قطار مسافربری زاهدان-  تهران
رئیس قوه قضائیه طی دستوری به رئیس کل 
دادگستری سیستان و بلوچستان، تسریع در اقدامات 
قضایی مربوط به پرونده ســانحه قطار مسافربری 

زاهدان- تهران را مورد تأکید قرار داد.     
به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، در دستور 
رئیس قوه قضائیه به رئیس کل دادگستری سیستان 
و بلوچســتان، از وی خواسته شــده ضمن اعلام 
تســلیت مجدد به بازماندگان و عیادت و پیگیری 
درمان مصدومان این حادثه، هرچه ســریع تر علل 
و عوامل بروز ســانحه خارج شدن قطار مسافربری 
زاهدان- تهران از ریل شناسایی شده و در اقدامات 

قضایی مربوط به آن تسریع صورت گیرد.
این گزارش حاکی است در ابلاغ مذکور از رئیس 
کل دادگستری سیستان و بلوچستان خواسته شده 
که آخرین نتایج پیگیری ها در این مورد در اســرع 

وقت به اطلاع رئیس قوه قضائیه رسیده شود.
گفتنی است، عصرچهارشنبه سوم مهرماه قطار 
مسافربری زاهدان- تهران پس از طی حدود 100 
کیلومتر از ایستگاه راه آهن زاهدان، در دو کیلومتری 
ایستگاه »شورو« از ریل خارج شد و بر اثر واژگونی 
تعدادی از واگن های آن، 5 نفرکشته و بیش از 150 

نفر مجروح شدند.

مروی  احمد  والمسلمین  حجت الاسلام 
بزرگداشــت »سالروز شکست  مراسم  در 
حصــر آبادان« که با حضــور خانواده معزز 
شــهدا، رزمندگان دوران دفــاع مقدس، 
مسئولان استانی و جمعی از نیروهای مسلح 
ارتش، دیروز در قرارگاه لشــکر 77 پیروز 
ثامن الائمه)ع( خراســان برگزار شد، با بیان 
در  آبادان  اینکه عملیات شکســت حصر 
سخت ترین شــرایط به بهترین شکل انجام 
شــد، اظهار کرد: پیرو فرمان تاریخی امام 
خمینی)ره( مبنی بر اینکه حصر آبادان باید 
شکسته شــود، با تلاش و ایمان رزمندگان 
اسلام این حصر شکسته شد، این عملیات 
در حقیقت هیمنه صدام و استکبار جهانی که 
با دانش نظامی، پول و امکانات از او حمایت 

می کردند، را شکست.
وی در ادامه به دلایل پیروزی ایران اســلامی 
در جنــگ نابرابر با حزب بعث عراق  اشــاره و ابراز 

کرد: با توجه به اینکه در ایران تازه انقلاب رخ داده 
بود و هنوز ارکان حکومت های تثبیت نشده بودند 
و ارتش انســجام کافی را پیدا نکرده بود و از سوی 
دیگر بسیاری از کشورها از جمله آمریکا، شوروی، 
کشــورهای مرتجع عرب و... بــا انواع کمک های 
تسلیحاتی، نظامی و مالی از صدام حمایت می کردند، 
محاسبات صدام برای حمله به ایران و تصرف تهران 
در کمترین زمان از لحاظ مادی و نظامی درست بود، 
اما  اشتباه محاسباتی او و حامیانش در نظر نگرفتن 

ایمان مردم بود.
تولیت آستان قدس رضوی افزود: ملت ایران 
هنگامی که دیدند کشورشان و نظام اسلامی مورد 
تهاجم قرار گرفته است، دست از جان شستند، منافع 
شخصی و دنیوی را کنار گذاشتند و برای حفاظت 

از کشور و انقلاب اسلامی شان به میدان آمدند.
وی با بیان اینکه امام خمینی)ره( توکل و ایمان 
قوی به خدا را در جامعه تزریق کرد، گفت: در این 
40 سال پس از پیروزی انقلاب اسلامی، نمونه های 

تحقق وعده ها و نصرت الهی و دست قدرت خداوند 
را به عینه در قضایای مختلف دیده ایم.

حجت الاســلام والمسلمین مروی با تأکید بر 
اینکه امروز ایران اسلامی قدرت برتر منطقه است، 
تصریح کــرد: ایمان مردم، ســپاه، ارتش، جوانان 
و متخصصان باعث شــده امروز ایران اسلامی به 
قدرت بلامنازع منطقه تبدیل شــود؛ روزگاری در 
ســفارتخانه های آمریکا و انگلیس برای کشــورما 
تصمیم گیری می کردند، اما امروز ایران اســلامی 
نــه تنها در منطقــه بلکه در جهــان تأثیرگذار و 

نقش آفرین است.
وی با  اشاره به حمله یمن به تأسیسات نفتی 
شرکت آرامکو عربستان، اظهار کرد: حمله پهپادی 
و موشکی یمنی ها به بزرگ ترین تأسیسات نفتی 
عربســتان باعث کاهش تولید نفت این کشور به 
میزان 50 درصد شــد و ضعف نظامی عربستان و 
کشــورهای غربی حامی او را به نمایش گذاشت. 
حال برای اینکه بگویند از کشوری قدرتمند ضربه 

خورده اند، می گویند ایران به این تأسیسات نفتی 
حمله کرده تا از ذلت و رسوایی که برای سامانه های 

ضد پهپادی و موشکی اتفاق افتاده، بکاهند.
وی افزود: عربستان سعودی سال گذشته 60 
میلیارد دلار از انگلیس و آمریکا تسلیحات نظامی 
خریداری کرد، افکار عمومی داخلی عربســتان با 
ایــن حمله یمنی ها چه می گویند درخصوص این 
خریدها؟ رسوایی و آبرو ریزی بزرگی برای انگلیس 
و آمریــکا بود و چــاره ای ندارند جز اینکه بگویند 
حمله کار ایران بوده تا از خفت و خواری خودشان 

کمی بکاهند.
تولیت آستان قدس رضوی گفت: رئیس جمهور 
سه کشور بزرگ دنیا از رئیس جمهور ایران خواهش 
می کنند برای چند دقیقه با رئیس جمهور آمریکا 
دیدار کند و رئیس جمهور ما نمی پذیرد، درحالی که 
بسیاری از کشورها به دنبال ملاقات چند دقیقه ای 
با رئیس جمهور آمریکا هستند؛ این عزت و اقتدار 
به برکت امامت و ولایت برای ما حاصل شده است.

تولیت آستان قدس رضوی:

عزت و اقتدار کشور از برکات ولایت و ایمان مردم است

سرتیپ نصیرزاده می گوید دانش ساخت 
جنگنده به طور کامل در اختیار ایران است، او 
همچنین ضمن اشاره به اهمیت فضای مجازی 
می افزاید در هر فرصتی که پیش می آید برای 

سربازان از تهدیدات فضای مجازی می گویم.
امیر ســرتیپ خلبان عزیز نصیرزاده، فرمانده 
نیــروی هوایی ارتش جمهوری اســلامی ایران در 
گفت وگویی تفصیلی با باشگاه خبرنگاران جوان در 
تشریح آخرین دســتاوردهای نیروی هوایی ارتش 
گفته است: خوشبختانه طی یک یا دو سال اخیر به 
کمک ســازمان صنایع دفاع به طور جدی وارد کار 
ساخت جنگنده های آموزشی و رزمی شدیم، نمونه 
جنگنده ای که با نام کوثر ساخته شد را در رژه 29 
فروردین امسال مشاهده کردید که در رژه حاضر بود و 
پرواز خود را با موفقیت انجام داد. نیروی هوایی در کار 
ساخت هواپیمای بدون سرنشین هم وارد شده که از 
دستاورد های جدید صنایع هوایی و کشورمان است.

امیرنصیرزاده همچنین گفته است که در هفته 
دفاع مقدس از جنگنده کوثر88 رونمایی خواهد شد.

فرمانــده نیروی هوایی ارتــش در این باره که 

پــس از رونمایی از جنگنده کوثــر برخی افراد در 
شــبکه های اجتماعی نسبت به این دستاورد اظهار 
تردید می کردند؛ توضیحاتی ارائه داده اســت: »روز 
29 فروردین که این جنگنده به پرواز درآمد، ما بدنه 
سریالی این جنگنده را به صورت محمول به همگان 
نمایش دادیم. همچنیــن، بخش های مختلف این 
هواپیما را در نمایشــگاه سال گذشته پایگاه هوایی 

مهرآباد هم به نمایش عموم گذاشتیم.«
وی در ادامه افزوده اســت: »البته در تمام دنیا 
عموما شکل ظاهری هواپیما های جنگنده روز دنیا 
به یکدیگر شباهت دارند و مردم عادی به علت عدم 
دارابودن اطلاعات کامل فنی نمی توانند این تغییرات 
را تشخیص دهند و تنها با مطالعه کافی می توان این 
تفاوت ها را تشخیص داد، باید به این نکته اشاره کنم 
که هیچ دلیلی وجود ندارد تا ما هواپیمای دیگری را 

به نام جنگنده کوثر معرفی کنیم.«
امیر نصیرزاده یادآور شــد: »همین جا باید به 
مقاله ای اشاره کنم که در پایگاه خبری آمریکایی با 
نام نشنال اینترست تحت عنوان »به جنگنده ساخت 
ایران نخندید!« نوشته شده اشــاره کنم که در آن 

فرآیند ساخت هواپیمای صاعقه را تشریح و به توان 
ساخت جنگنده توسط ایران  اشاره کرده بود، پس ما 
باید به دلیل داشتن دانش و فناوری پیچیده ساخت 
هواپیما خدا را شاکر باشیم؛ قراراست تا امکان بازدید 
مجموعه های دانش آموزی را از خط تولید جنگنده 
کوثر فراهم کنیم، همچنین، لازم به ذکر است که 
در ساخت این هواپیما تمام ظرفیت های کشور مانند 
شرکت های دانش بنیان، دانشگاه ها، مراکز پژوهشی 

در ساخت جنگنده کوثر مشارکت دارند.«
چنانکه فرمانده نیروی هوایی ارتش گفته طبق 
برنامه قرار است سالیانه سه فروند جنگنده کوثر به 
نیروی هوایی ارتش تحویل داده شود. او همچنین 
تاکید می کند که تمام مهمات مورد نیاز این نیرو در 

داخل کشور تولید می شود.
نکته قابــل توجــه در این گفت وگــو توجه 
امیرنصیرزاده به فضای مجازی اســت. چندی قبل 
تصویری از وی منتشر شد که در آسایشگاه سربازان 
و به همراه آنها مشغول صرف غذا بود. او در توضیح 
این عکس گفته است: »اولین نکته که باید در اینجا 
به آن  اشــاره کنم حجم گسترده تهاجم فرهنگی 

دشمنان به سوی جامعه جوان ما است و با ابزار های 
بســیار پیچیده مانند فضای مجازی با تحت تاثیر 
قراردادن اذهان و تضعیف باور های جوانان ما در حال 
پیشبرد اهداف خود هستند، به همین دلیل هم من 
هرگاه از هر پایگاهی که بازدید می کنم تلاش دارم 
تا گفت وگوی چهره به چهره و نزدیکی را با جوانان 
حاضر در پایگاه ها داشته باشم و در هنگام وعده  ناهار 
از تهدیدات فضای مجازی برای آنها صحبت کرده و 

آنها را از این تهدیدات آگاه کنم.«
وی در ادامه افزوده است: »ما در نیروی هوایی 
ارتش برنامه های دیگری را هم برای جوانان تدوین 
کرده ایم. ما برای ســربازان جوان که آینده ســازان 
کشورمان هستند و با تدابیر فرمانده معظم کل قوا 
به مدت دو سال در اختیار ما قرار دارند، برنامه های 
متعددی مانند خوش بین کردن آنها به نظام، ارتش، 
آینــده برای آنها تدوین کرده ایم. یکی از این کارها 
بحث امیدوارکردن وظیفه های دانشگاهی از طریق 
کارگاه های موجود در نیروی هوایی ارتش در کنار 
متخصصان ما کار کــرده و از تجارب آنها بهره مند 

می شوند.«

فرمانده نیروی هوایی ارتش:

دانش ساخت جنگنده را به طور کامل در اختیار داریم

با حضور وزیر آموزش و پرورش 72 مدرسه 
با 381 کلاس درس در شــهرهای زلزله زده 

استان کرمانشاه افتتاح شد. 
به گزارش خبرگزاری فارس از کرمانشاه، مرزبان 
نظری مدیرکل نوســازی و تجهیز مدارس استان 
کرمانشــاه در حاشیه این مراسم در جمع اصحاب 
رســانه، اظهار داشت: در جریان زلزله آبان ماه سال 
96 در استان کرمانشــاه، 78 باب مدرسه با 415 

کلاس درس تخریب شد.
وی با بیان اینکه 25 مدرسه از این تعداد شهری 
و 53 مدرسه روستایی بوده، افزود: با مشارکت خیران  
مدرسه ساز پس از زلزله عملیات ساخت 190 پروژه 

با 800 کلاس درس شروع شد.
مدیرکل نوســازی و تجهیز مدارس اســتان 
کرمانشاه با  اشاره به آماده بودن 145 مدرسه با 623 
کلاس از این تعداد، افزود: مهرماه سال گذشته 73 
مدرســه از این تعداد مدارس که عموما کوچک در 
مناطق روســتایی بودند، افتتاح شد و دیروز نیز با 
حضور وزیر آموزش و پرورش 72 مدرسه شهری با 
381 کلاس درس در شهرهای تازه آباد، ازگله، ثلاث 
باباجانی و سرپل ذهاب افتتاح شد. رئیس سازمان 
نوسازی و تجهیز مدارس کشور نیز در این مراسم 
گفت: از مهرماه سال 97 تا مهر 98 در مجموع 145 
مدرسه با 623 کلاس درس با زیربنای بیش از 63 
هزار مترمربع در مناطق زلزله زده استان کرمانشاه به 

بهره برداری رسیده است. 
خیرالله رخشــانی افزود: با مــدد تعهد اعتبار 
120 میلیارد تومانی توســط خیرین نیک اندیش، 
عملیات ساخت 190 پروژه با زیربنای بیش از 71 

هزار مترمربع در مناطق زلزله زده استان کرمانشاه 
شروع شد.

10 مدرسه و یک مرکز آموزش فنی و حرفه ای 
برکت از سوی ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( 
در مناطق زلزله زده استان کرمانشاه به بهره برداری 

رسید.
به گزارش روابط عمومی بنیاد برکت ســتاد 
اجرایی فرمــان حضرت امــام)ره(، علاوه بر یک 
مدرســه در روســتای ســفید برگ شهرستان 
جوانــرود، صبح دیروز 10 مدرســه و یک مرکز 
فنی و حرفــه ای برکت با مجمــوع 160 کلاس 
درس در شهرستان های زلزله زده ثلاث باباجانی، 
سرپل ذهاب، قصر شــیرین، دالاهو و گیلانغرب 
در استان کرمانشــاه به شکل رسمی افتتاح و به 

بهره برداری رسید.
معاون عمرانی و زیربنایی بنیاد برکت ســتاد 
اجرایی فرمان حضــرت امام)ره( با اعلام این خبر، 
گفت: دیروز 3 مدرسه و یک مرکز فنی و حرفه ای در 
سرپل ذهاب،3 مدرسه در ثلاث باباجانی، 2 مدرسه 
در قصر شــیرین و 2 مدرسه در شهرهای دالاهو و 

گیلانغرب افتتاح شد.
محمد مهجوری افزود: ســتاد اجرایی فرمان 
حضرت امام )ره( از طریق بنیاد برکت، برای ساخت 
این 12 مدرسه، 258 میلیارد ریال اعتبار تخصیص 

داده است.
وی با اشاره به این موضوع که این 10 مدرسه و 
یک مرکز آموزش فنی و حرفه ای برکت و همچنین 
مدرسه روستای ســفید برگ شهرستان جوانرود، 
با شــروع مهر مــاه و آغاز ســال تحصیلی جدید، 
پذیرای دانش آموزان بودنــد، تصریح کرد: یکی از 
این مدارس در ســرپل ذهاب، هفته گذشته و در 
جریان سفر محمد مخبر رئیس ستاد اجرایی فرمان 
حضرت امام)ره( به اســتان کرمانشاه افتتاح شد و 
مابقی نیز دیروز با حضور وزیر آموزش و پرورش به 

بهره برداری رسید.
معاون عمرانی و زیربنایی بنیاد برکت ســتاد 
اجرایی فرمان حضرت امام)ره( اظهار داشت: دیروز 
عــلاوه بر مدارس برکت، یک مرکز فنی و حرفه ای 
نیز در ســرپل ذهاب افتتاح شد. برای ساخت این 
مرکز، بیش از 10 میلیارد ریال توسط بنیاد برکت 

هزینه شده است.

72 مدرسه در مناطق زلزله زده کرمانشاه افتتاح شد 

بقیه از صفحه2
نطق مهم روحانی در سازمان ملل

پــس از مجموعه اقدامات توهین آمیز و گســتاخانه 
آمریکا و اروپا در روزهای اخیر، روحانی در سخنرانی خود 

در سازمان ملل به موارد مهمی اشاره کرد.
رئیس جمهور ایــران صراحتا گفت:»بر همگان ثابت 
شده آمریکا به تعهدات خود پشت می کند و اروپا از اجرای 
تعهداتش ناتوان اســت. پاسخ ما به مذاکره تحت تحریم، 

“نه” است«.
 وی تاکید کرد:»دولت آمریــکا با اعمال تحریم های 

فرا مرزی به راهزنی بین المللی دست زده است«.

روحانی تصریح کرد:»وقتی آمریکا قطعنامه سازمان ملل 
را حرمت نمی گذارد و اروپا ناتوانی اش را به نمایش می گذارد، 
تنها راه ما تکیه بر عزت، غرور و اقتدار ملی خودمان است«.

ممانعت از عیادت بیمار
نشریه »فارن پالیسی« با اشاره به محدودیت عبور و مرور 
وضع شده برای مقام های ایران جهت تردد در نیویورک در 
گزارشی نوشت: محمد جواد ظریف، وزیر خارجه ایران تلاش 
کرد با مجید تخت روانچی، نماینده ایران در سازمان ملل که 
بیرون از محوطه نزدیک به مقر سازمان ملل در بیمارستانی 
در نیویورک  بســتری است ملاقات کند، اما دولت آمریکا 

این درخواست را رد کرد.

خبرنگار نیویورک تایمز نیز در مطلبی نوشت:سفیر 
ایران در سازمان ملل، در بیمارستانی در نیویورک بستری 
است؛ ظریف درخواست عیادتش را داشت؛ وزارت خارجه 
آمریــکا به او اجازه نداده و گفته اســت ابتدا یک زندانی 

آمریکایی در ایران باید آزاد شود.
سراب مذاکره

در روزهای اخیر رسانه های زنجیره ای و فعالین مدعی 
اصلاحات، دلالی اروپا را میانجیگری برای مذاکره و اظهارات 
فریبکارانه ترامپ را نیز مصداق متقاعدشدن وی برای تنش 
زدایی جا زده و ادعا کرده اند که باید از این فرصت استفاده 
کرد، حال سؤال این است که کارشکنی آمریکا در صدور 

روادید به هیئت ایرانی و در ادامه بیانیه گستاخانه اروپا و 
در نهایت، ممانعت از ملاقــات وزیر خارجه ایران از یک 
بیمار، نشــانه تنش زدایی و آمادگی برای مذاکره است؟! 
مقامات آمریکایی)جمهوری خــواه و دموکرات( در کنار 
مقامات تروئیکای اروپایی)انگلیس،فرانسه، آلمان( صرفاً 
به دنبال خالی کردن دست ایران از مولفه های قدرت ساز 
هســتند. در این میان لغو تحریم ها و گشایش اقتصادی 
هیــچ جایی در مذاکرات و توافق ندارد. راه حل اصلی رفع 
مشــکلات اقتصادی، قطع امید کامل از اروپا و آمریکا و 
بهــره مندی از ظرفیت های عظیم داخلی و اجرای دقیق 

اقتصاد مقاومتی است.

گزارش خبری تحلیلی کیهان

درس های سفر نیویورک
از كارشکنی در صدور ویزا تا ممانعت از عیادت بیمار

از 6 داروی تولید داخل بیماری های ام اس، 
دیابت، سرطان و بیماری های قلبی و عروقی 

رونمایی شد.
به گزارش پایگاه خبری ســازمان غذا و دارو، 
دیــروز با حضور رئیس  ســازمان غــذا و دارو از 6 
داروی تولیــد داخل در حوزه هــای ام اس، دیابت، 
ســرطان و بیماری های قلبــی و عروقی با نام های 

تجاری جیوماید، نورابکس، نئوراپا، لوتیوا، گلورنتا و 
الاکوئیت رونمایی شد.

براساس این گزارش همچنین در حاشیه این 
رونمایی، پروژه بازسازی و افزایش ظرفیت خط تولید 

جامدات شرکت داروسازی عبیدی نیز افتتاح شد.
گفتنی است، برخی از این داروها وارد بازار شده 
و برخی هم طی دو ماه آینده به بازار عرضه می شود.

رونمایی از 6 داروی جدید تولید داخل


